

Title (en)

Explosive charge priming a projectile

Title (de)

Projektilbildende explosive Ladung

Title (fr)

Charge explosive génératrice de noyau

Publication

EP 0769672 A1 19970423 (FR)

Application

EP 96401984 A 19960919

Priority

FR 9512337 A 19951020

Abstract (en)

The explosive charge (2) is situated inside an envelope (3) with a cover (4) at one end, which is converted into a projectile in the shape of a glove finger by the detonation. The cover has a thickness which reduces from its centre to its periphery, and there is a plate (6) between the cover and the charge to reduce the speed of transmission of the force from the charge's explosion to the periphery of the cover. The plate is made from a material which has a density below or equal to that of the cover, and a Hugoniot pressure limit of at least 0.1 GPa. The total mass of the plate is less than that of the cover. Where the cover is made from tantalum the plate can be of aluminium, iron, steel copper or molybdenum.

Abstract (fr)

L'invention a pour objet une charge explosive (1) génératrice de noyau qui comporte un chargement explosif (2) disposé dans une enveloppe (3) et un revêtement (4) destiné à être mis en mouvement par la détonation de l'explosif, revêtement dont l'épaisseur décroît entre une partie centrale et sa périphérie en contact avec l'enveloppe, cette charge est caractérisée en ce qu'elle comporte une plaque (6) disposée entre le chargement explosif (2) et le revêtement (4), plaque ayant un diamètre égal au diamètre interne de l'enveloppe (2) et qui est en contact avec le revêtement (4) au moins au niveau d'une partie périphérique (4b) amincie de celui-ci, le matériau de la plaque étant choisi tel qu'il diminue la vitesse communiquée à la partie périphérique du revêtement (4) par le chargement explosif (2) lors de son initiation. <IMAGE>

IPC 1-7

F42B 1/028; F42B 1/032

IPC 8 full level

F42B 1/028 (2006.01); **F42B 1/032** (2006.01)

CPC (source: EP US)

F42B 1/028 (2013.01 - EP US); **F42B 1/032** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [X] FR 1280513 A 19611229 - BOFORS AB
- [X] WO 9002918 A1 19900322 - RHEINMETALL GMBH [DE]
- [X] US 3188955 A 19650615 - BROWN WILLIAM E
- [A] FR 2681677 A1 19930326 - THOMSON BRANDT ARMEMENTS [FR]
- [A] FR 2657156 A1 19910719 - RHEINMETALL GMBH [DE]

Cited by

CN103453803A; US9746292B2; WO2007099362A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE DK FI GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0769672 A1 19970423; EP 0769672 B1 20010110; DE 69611503 D1 20010215; DE 69611503 T2 20010426; FR 2740212 A1 19970425;
FR 2740212 B1 19971205; US 5744747 A 19980428

DOCDB simple family (application)

EP 96401984 A 19960919; DE 69611503 T 19960919; FR 9512337 A 19951020; US 91754297 A 19970826